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RSS.0012.4.52.2023 

Protokół Nr 52/23 
z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich w dniu 9 maja  2023 roku 

 

Porządek obrad: 
1. Opiniowanie sprawozdania Burmistrza MiG z wykonania budżetu za rok 

2022 w działach podległych komisji. 
2. Sprawy bieżące. 
3. Sprawy mieszkaniowe. 

 

Ad. 1 
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że radni otrzymali 
szczegółowe sprawozdanie z dużym wyprzedzeniem. Poinformowała, że 
dochody budżetu na koniec ubiegłego roku kształtowały się na poziomie 
94,18%, a wydatki na poziomie 89,60%. Zapytała z czego wynika wykonanie na 
poziomie 70% w dziale Transport i łączność oraz 47,62% w dziale dotyczącym 
Bezpieczeństwa publicznego? Zaznaczyła, że w większości jest to poziom około 
90%. 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG wyjaśniła, że w dziale dotyczącym 
transportu i łączności chodzi przede wszystkim o wydatki inwestycyjne (ścieżki 
rowerowe). Odnosząc się do działu dotyczącego bezpieczeństwa powiedziała, 
że mieliśmy zabezpieczone środki na kontynuowanie budowy remizy 
strażackiej, a przetarg został ogłoszony dopiero na początku tego roku. Dodała, 
że na zarządzaniu kryzysowym założyliśmy 100 tys. zł na pomoc obywatelom 
Ukrainy, ale po otrzymaniu zwrotów z Urzędu Wojewódzkiego środki te 
pozostały jako niewykorzystane.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zapytała z czego wynika tak 
niskie wykonanie na obronie cywilnej? Poprosiła aby Pani Joanna Buda 
przygotowała odpowiedź na to pytanie na komisję budżetową.  
Pan Jakub Zawada zwrócił uwagę na problemy związane z budową parkingu  
w Będkowicach oraz ogromnymi środkami potrzebnymi na odrolnienie tego 
terenu, których nie będzie obejmowało dofinansowanie. Powiedział, że 
dodatkowo na działce, którą chcemy przeznaczyć pod parking są stanowiska 
archeologiczne i istnieje bardzo duże prawdopodobieństwo, że po rozpoczęciu 
prac zostanie coś wykopane i rozpocznie się problem. Zwrócił uwagę, że w roku 
2022 na inwestycje wydatkowano o 20 mln. zł więcej niż w roku poprzednim.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła strukturę finansowania 
tych inwestycji. 
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zwróciła uwagę, że jeżeli chodzi 
o procent realizacji inwestycji w ubiegłym roku to należy go ocenić bardzo 
pozytywnie, ponieważ jest to najwyższy wskaźnik w całej tej kadencji. Złożyła 
podziękowania dla pracowników działu inwestycji za ich pracę. Zapytała jakie 
działania zostały podjęte, jeżeli chodzi o wodę wypływającą z lasu? 
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG Sobótka powiedziała, że idąc w środę 
lasem drogą od schroniska do Przełęczy Tąpadła słyszała szum płynącej wody, 
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pomimo tego,  że już kilka dni nie padało. 
Pan Jakub Zawada powiedział, że nikt nie spodziewał się takiego wycieku jaki 
się pojawił. Dodał, że wraz z wykonawcą oraz z obwodem w Mirosławicach 
ustalono, że wykonawca zrobi wykop w skarpie (jeżeli okaże się, że jest tam 
jakaś rura drenarska to zostanie ona wpięta do kanału w chodniku, a jeżeli nie 
to taka rura zostanie wstawiona).  
Radny Rafał Kotwica powiedział, że na jego polach są miejsca, gdzie nigdy nie 
było wody, a teraz wybija źródło.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG dodała, że po wycince drzew 
pozatykane są w lesie przepusty. Zaznaczyła, że wycięcie tylu tysięcy drzew, 
które odbierały wodę również ma na to wpływ. 
Pan Jakub Zawada przypomniał sytuację, która miała miejsce w miesiącu lutym 
na głównym skrzyżowaniu.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że na boisku  
w Rogowie Sobóckim również jest zauważalny wysoki stan wód gruntowych. 
Radna Lidia Sączawa zapytała, co z oknami w Świątnikach? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odpowiedziała, że wniosek został 
złożony i czekamy na rozstrzygnięcie.   
Pan Jakub Zawada powiedział, że przeszliśmy do kolejnego etapu. Dodał, że 
jeżeli nie uda się uzyskać dofinansowania to będziemy szukali dalej.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zapytała ile dołożymy do 
gospodarki odpadami? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odpowiedziała, że dopłaciliśmy  
z budżetu około 1.300.000 zł.  
Przekazano informację na temat nowego dzierżawcy plaży w Sulistrowicach.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że w związku  
z tym, że nie ma przedstawiciela ZGKiM „Ślęża” nie będą opiniowali tej części 
sprawozdania tylko pozostawią ten temat na komisję budżetową. 
  

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla sprawozdania 
Burmistrza z wykonania budżetu za 2022 r. w działach podległych komisji 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Ad.2. 
Pan Jakub Zawada przedstawił planowane zmiany do budżetu. Poinformował, 
że otrzymaliśmy dofinansowanie do ul. Przysiółkowej w Mirosławicach  
w wysokości 1.454.752,50 zł (przy szacowanej wartości zadania na kwotę  
3 mln. zł). Dodał, że wykonanie remontu tej drogi wraz z chodnikiem 
planowane jest na 11 miesięcy.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że nie stać nas na 
sfinansowanie wkładu własnego do tego zadania dlaczego musielibyśmy 
zaciągnąć kredyt. Dodała, że decyzja w tej sprawie również musiałaby zapaść na 
najbliższej sesji. Podkreśliła, że trzeba również pamiętać, że kwota 3 mln. to 
wartość kosztorysowa.  
Pan Jakub Zawada poinformował, że otrzymaliśmy środki na konserwację 
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rowów w formie dotacji celowej w kwocie 34.500 zł (wkład własny 35.500 zł). 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG dodała, że w budżecie mamy już 
zaplanowane 30 tys. zł na meliorację i środki te będzie naszym wkładem 
własnym.  
Pan Jakub Zawada odnosząc się do zadania związanego z budową sali 
gimnastyczne w Rogowie Sobóckim poinformował, że w związku z podpisaniem 
aneksu z Ministrem Sportu i Turystyki ulega zmniejszeniu kwota 
dofinansowania w związku ze zmniejszeniem wartości zadania po przetargu.  
 

Komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowane 
zmiany do budżetu. 
 

Radna Marzena Podeszwa zapytała, czy będą łatane dziury po zimie? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że tak. Dodał, że jest bardzo duży problem  
z wykonawcami.  
Pani Joanna Buda odnosząc się do wcześniejszego pytania dotyczącego obrony 
cywilnej poinformowała, że są to środki zaplanowane na rekompensatę za 
ćwiczenia wojskowe i mieliśmy tylko 3 takie wnioski.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że chciałaby, aby również w tym roku 
wykoszona została skarpa w Świątnikach na ul. Łysej Góry. Poinformowała, że 
została wyremontowana droga na odcinku Świątniki – Księginice Małe  
i w pewnym momencie nie ma rowu i jest problem z zalewaniem. Zaznaczyła, 
że trzeba byłoby napisać do powiatu w tej sprawie, aby odtworzyli ten rów (na 
wysokości stadniny).   
Radny Rafał Kotwica poinformował, że rów na drodze powiatowej Księginice 
Małe – Przemiłów jest zamulony i nie spełnia swojej funkcji (jeden z rolników 
ma połowę swojego pola pod wodą).  
Radna Lidia Sączawa poprosiła o kolejne pisma do Wód Polskich w sprawie 
konieczności dalszego czyszczenie rzeki.  
Radny Rafał Kotwica przypomniał o konieczności odtworzenia drogi Księginice 
Małe –Strzegomiany po wykonanych pracach. Dodał, że bardzo dużo ziemi 
pozostawiono rolnikom na polach, a miało to zostać uprzątnięte.  
 
 

Ad. 3 
Sprawy mieszkaniowe – protokół ZGKiM „Ślęża”. 
 
 

Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 
Agata Rekść       Danuta Szczęch - Drozd 


